

FCM Board of Directors Gathering December 2024 – Ottawa, ON

Context and Key Points

From December 3-5, FCM's Board of Directors met in Ottawa, ON for our December board meeting. This took place alongside FCM's annual Advocacy Days, which offered a unique opportunity for municipal leaders to connect with MPs and senators. Just over a hundred face-to-face meetings were held between parliamentarians and board members from urban and rural communities across the country.

These meetings took place alongside three days of FCM-led informative sessions and meetings that were specially planned to inform FCM members of the current political and advocacy environment. These sessions also supplied our board members with the tools and techniques to better convey our municipal priorities ahead of the federal election. Additionally, our board meeting adopted a number of important resolutions, while a set of high-level speakers including Prime Minister **Justin Trudeau**, the then Minister for Housing, Infrastructure and Communities **Sean Fraser** and Shadow Minister for Housing and Diversity and Inclusion **Scott Aitchison** addressed attendees. Both our Advocacy Days and our board meeting helped to better prepare attendees and FCM as a whole for the busy winter period, enhance our organizational readiness and boost our capacity to advance Canadians' priorities.



FCM President Rebecca Bligh welcomes FCM's board.

Session focus areas

In addition to our board meeting, caucus meetings and reception, the following special sessions were hosted for attendees.

- **Strategy and Tactics Session – December 3, 2024**
An overview of our strategic position and advocacy stance as municipalities ahead of the next federal election.
- **Canadian Political Landscape and Navigating Change – December 3, 2024**
A session led by Summa Strategies detailing the current political context for municipalities, and where opportunities exist for municipalities to deliver on Canadians' priorities.
- **Strategic Plan Insights Session – December 4, 2024**
A presentation on FCM's long-term Strategic Plan, how it is being developed and deployed to the ongoing benefit of the organization and members, as well as a focus on recent polling and how this informs our stance as an organization.
- **Maximizing your Impact – Media Relations – December 4, 2024**
A session led by Oyster Group's Amanda Galbraith and the Globe and Mail's Marieke Walsh focusing on the most up-to-date and effective communications and media techniques that municipalities can embrace in the current context.

Resolutions passed

The following resolutions were adopted by FCM’s Board of Directors on December 4, 2024. Click each to learn more.

- 1) [Supporting Local Partnerships in Alternative Crisis Response and Diversion.](#)
- 2) [Provincial and National Firefighting Strategy – Cost-sharing.](#)
- 3) [Rail Safety Improvement Program \(RSIP\) Funding.](#)
- 4) [Improving Indoor Air Quality.](#)
- 5) [Development Cost Charges for Affordable Housing.](#)

Next meeting

The next meeting of FCM’s Board of Directors will take place in **Dorval**, Quebec, from March 18-20, 2025. You can review all confirmed upcoming board events for 2025 on fcm.ca.

Photos

Please find a small selection of photos taken at this edition of Advocacy Days and our board meeting. You can view a full selection of photos taken throughout the week [here](#).



Participants en route to meetings on Parliament Hill.



Media relations session underway at Advocacy Days.

Réunion du conseil d'administration de la FCM de décembre 2024 – Ottawa (Ontario)

Contexte et points clés

Du 3 au 5 décembre, les membres du conseil d'administration de la FCM se sont retrouvés à Ottawa (Ontario) pour la réunion de décembre. Cette réunion s'est déroulée en parallèle aux journées de représentation de la FCM, qui offrent aux élu·es et élus municipaux une occasion unique de rencontrer les parlementaires. À ce titre, un peu plus d'une centaine de rencontres ont été organisées avec nos membres qui représentaient les collectivités rurales et urbaines d'un océan à l'autre.

Simultanément, nous avons tenu trois jours de séances d'information dirigées par le personnel pour renseigner les membres de la FCM sur le paysage politique actuel et sur la stratégie de représentation à adopter dans ce contexte. Ces séances visaient à mieux les outiller pour communiquer efficacement les priorités municipales avant les élections fédérales. Notre conseil d'administration a également adopté des résolutions importantes, et des conférencières et des conférenciers de haut calibre se sont adressés aux membres, dont le premier ministre, **Justin Trudeau**, le ministre du Logement, des Infrastructures et des Collectivités à ce moment, **Sean Fraser**, et le ministre du cabinet fantôme responsable du Logement, de la Diversité et de l'Inclusion, **Scott Aitchison**. Nos journées de représentation et la réunion du conseil d'administration ont servi à mieux préparer les gens sur place et la FCM en général pour la période occupée à venir, ainsi qu'à améliorer notre préparation organisationnelle et à renforcer notre capacité à faire avancer les priorités de la population canadienne.



La présidente de la FCM, Rebecca Bligh, accueille le conseil d'administration de la FCM.

Domaines d'intérêt des séances

En plus de la réunion du conseil d'administration, des réunions de caucus et de la réception, nous avons organisé les séances suivantes :

- **Séance sur la stratégie et les tactiques – 3 décembre 2024**

Un aperçu de notre position stratégique et de notre approche de représentation des intérêts en prévision des prochaines élections fédérales.

- **Le paysage politique canadien et l'adoption du changement – 3 décembre 2024**

Une séance dirigée par Summa Strategies a décrit le contexte politique actuel des municipalités et les occasions qui s'offrent à elles de contribuer à la réalisation des priorités de la population canadienne.

- **Séance d'information sur le plan stratégique – 4 décembre 2024**

Une présentation de notre plan stratégique à long terme et de la façon dont il est élaboré et mis en œuvre pour le bien de l'organisation et de ses membres. Une mise à jour a également été donnée sur les sondages récents que nous avons réalisés et sur la façon dont les résultats orientent notre direction.

- **Maximiser votre impact – Relations avec les médias – 4 décembre 2024**

Cette séance animée par Amanda Galbraith, du Oyster Group, et Marieke Walsh, du The Globe and Mail, était axée sur les techniques de communication et de médias sociaux les plus récentes et les plus efficaces que les municipalités peuvent adopter dans le contexte actuel.

Résolutions adoptées

Les résolutions suivantes ont été adoptées par le conseil d'administration de la FCM le 4 décembre 2024. Cliquez sur chacune d'entre elles pour en savoir plus.

1. [Soutenir les partenariats locaux d'interventions et de diversions alternatives en situation de crise](#)
2. [Stratégie provinciale et nationale de lutte contre les incendies – Partage des coûts](#)
3. [Financement du programme d'amélioration de la sécurité ferroviaire \(PASF\)](#)
4. [Amélioration de la qualité de l'air intérieur](#)
5. [Redevances au développement et projets de logement abordable](#)

Photos

Veuillez trouver quelques photos prises lors de cette édition des journées de sensibilisation et de notre réunion du conseil. D'autres photos prises tout au long de la semaine sont accessibles [ici](#).



Conseil d'administration de la FCM - Déc. 2024



*Présidente et dirigeantes et dirigeants de la FCM -
Déc. 2024*



En chemin vers les réunions sur la Colline du Parlement!



Séance « Relations avec les médias » pendant les journées de représentation des intérêts

Prochaine réunion

La prochaine réunion du conseil d'administration de la FCM aura lieu à Dorval, au Québec, du 18 au 20 mars. Vous pouvez consulter toutes les activités confirmées du conseil pour 2025 sur fcm.ca.